

GoldOA-Komponente in SpringerNature seit 1.8.2020 freigeschaltet / GoldOA-component in SpringerNatureDEAL activated since 1. Aug. 2020 –Montag, 3. August 2020

Liebe Kolleginnen und Kollegen,


Wir freuen uns, Ihnen folgendes mitteilen zu können:

Die GoldOA-Komponente bei den FullyOpen-Zeitschriften im SpringerNatureDEAL ist seit 1. August 2020 freigeschaltet (OnlineOpen im SpringerNatureDEAL ist ja seit 1. Jan. 2020 nutzbar, siehe Tabelle auf der Seite [DEAL allgemein](#)) - darunter fallen die SpringerOpen-, die zwei Nature-Titel Nature Communications und Scientific Reports und BMC-Titel. Bei den SpringerOPEN-Titeln und den BMC-Titeln gibt es auf den Listenpreis einen zusätzlichen Rabatt von 20% für DEAL-Einrichtungen, siehe auch [„OpenAccess in SpringerNature“](#).

01.08.2020 Publikationen berechtigter Autor*innen in aktuell rund 600 **Springer Nature-Open-Access-Zeitschriften = Fully Open Access** (inkl. Scientific Reports und Nature Communications) werden ab dem 1.8.2020 vom Vertrag abgedeckt. Auf die APC-Listenpreise aller Springer-Open und BMC-Titel wird ein Nachlass von 20% gewährt, siehe [SpringerNature-DEAL-Vertrag](#):

"For BMC and certain other Springer titles which are included in the Open Access Journals, Publisher will apply in addition to the Cap a 20% discount, the journals being eligible for such discount will be identified accordingly in the DEAL Journal List."

Alle zur Publikation angenommenen Manuskripte (Stichtag 01.08.2019) mit corresponding authors aus den Teilnehmereinrichtungen werden sofort und kostenlos Open Access veröffentlicht und freigeschaltet (mit CC-BY 4.0, nur bei wenigen Zeitschriften mit CC-BY-NC), siehe [SpringerNature-DEAL-Vertrag](#).

Bitte beachten Sie, dass Artikel für BMC- und bisherigen SpringerOpen-Zeitschriften weiterhin über das Altsystem eingereicht werden. Dies bedeutet, dass die Autor*innen bereits bei der Einreichung aufgefordert werden, eine Zahlungsoption anzukreuzen. Um den DEAL-Autor*innen die Arbeit zu erleichtern, empfiehlt SpringerNature an der Stelle *"I agree to pay the APC"* anzukreuzen, siehe  [BMC-SpringerOpen-Workflow](#). Die eigentliche Identifizierung und Zuordnung des Artikels zur jeweiligen DEAL-Einrichtung erfolgt erst nachdem der Artikel für die Publikation angenommen wurde (als Teil des "MyPublication"-Workflows, den der/die Autor*in nach der "Acceptance" anstößt). Aus dem Grund sollten alle Artikel, die zwischenzeitlich mit dem alten BMC-Mitgliedscode eingereicht wurden, korrekt prozessiert und dem jeweiligen DEAL AAS-Accounts zugeordnet werden.

Im SpringerNature-DEAL **nicht enthalten sind**:

alle Nature-Zeitschriften (bis auf die im DEAL enthaltenen Zeitschriften Nature Communications & Scientific Reports), Magazine (z.B. Scientific American, Spektrum der Wissenschaft), technische Fachzeitschriften (z.B. ATZ, MTZ).

Um Sie beim Publizieren in SpringerNature und in Wiley zu unterstützen, haben wir unsere Seiten erweitert:

- <https://helmholtz-hzi.bibliotheca-open.de/Journals/OpenAccess/DEAL-in-general>
- <https://helmholtz-hzi.bibliotheca-open.de/Journals/OpenAccess/OpenAccess-in-SpringerNature>
- <https://helmholtz-hzi.bibliotheca-open.de/Journals/OpenAccess/OpenAccess-in-Wiley>

(PS: Unsere Seiten werden im nächsten Wiley-Newsletter als BestPractice im September vorgestellt)

Bei Fragen können Sie sich gern an uns wenden.

---ENGLISH---

Dear colleagues,

We are pleased to inform you that the GoldOA-component of the FullyOpen-journals in the SpringerNatureDEAL is available since August 1, 2020 (OnlineOpen in the SpringerNatureDEAL has been available since January 1, 2020, see table on page [DEAL in general](#)) - this includes the

SpringerOpen, the two Nature titles *Nature Communications* and *Scientific Reports* and BMC titles. For the SpringerOPEN titles and the BMC titles there is an additional discount of 20% on the list price for DEAL facilities, see also page "[OpenAccess in SpringerNature](#)".

01.08.2020 Publications by authorised authors in currently around 600 SpringerNature pure OpenAccess-journals = Fully Open Access (including *Scientific Reports* and *Nature Communications*) will be covered by the contract from 1.8.2020. A discount of 20% will be granted on the APC list prices of all Springer Open Access and BMC titles, see [SpringerNature-DEAL-contract](#):

"For BMC and certain other Springer titles which are included in the Open Access Journals, Publisher will apply in addition to the Cap a 20% discount, the journals being eligible for such discount will be identified accordingly in the DEAL Journal List."

All manuscripts accepted for publication (due date: 01.08.2019) with corresponding authors from the participating institutions will be published and activated immediately and free of charge (with CC-BY 4.0, only for a few journals with CC-BY-NC), see [SpringerNature-DEAL-contract](#).

Please note that articles for BMC and previous SpringerOpen journals will still be submitted via the previous legacy system. This means that authors will be asked to choose a payment option when submitting their articles. To make it easier for DEAL authors, SpringerNature recommends checking "I agree to pay the APC", see [BMC-SpringerOpen-Workflow](#). The actual identification and assignment of the article to the respective DEAL facility is carried out after the article has been accepted for publication (as part of the "MyPublication" workflow, which the author* initiates after "Acceptance"). For this reason, all articles submitted in the meantime with the old BMC member code will be processed correctly and assigned to the respective DEAL AAS account.

Not included in the SpringerNature-DEAL:

all Nature-branded journals (except those included in the DEAL: *Nature Communications* & *Scientific Reports*), magazines (e.g. *Scientific American*, *Spektrum der Wissenschaft*), technical journals (e.g. *ATZ*, *MTZ*).

To support you in publishing in SpringerNature and in Wiley, we have expanded our pages:

- DEAL in general: <https://helmholtz-hzi.bibliotheca-open.de/Journals/OpenAccess/DEAL-in-general>
- OpenAccess in SpringerNature: <https://helmholtz-hzi.bibliotheca-open.de/Journals/OpenAccess/OpenAccess-in-SpringerNature>
- OpenAccess in Wiley <https://helmholtz-hzi.bibliotheca-open.de/Journals/OpenAccess/OpenAccess-in-Wiley>

(PS: Our webpages will be presented in the next Wiley newsletter in September as BestPractice)

Please feel free to contact us if you have any questions.

Best regards,
Your library team